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 Høring – Forslag til endringer i drosjereguleringen – nye løyvekrav mv. 

 Bolt har under det pågående arbete med taxiregleringen tidigare givit flera inspel, och utöver vad 
 som tidigare anförts och vad som nu framhållits av Abelia, önskar Bolt särskilt när det gäller kravet 
 om løyvegaranti framhålla följande punkter; 

 Såvitt Bolt kan förstå är skälen till förslaget att regeringen vill förbättra seriositeten i taxibranschen. 
 Bolt är en seriös aktör och välkomnar denna ambition. 

 Men Bolt önskar framhålla att nationell lagstiftning som kräver att privata operatörer tillhandahåller 
 en løyvegaranti utgör en begränsning av etableringsfriheten enligt art. 31 i EES-avtalet. Ett krav på 
 løyvegaranti har den praktiska konsekvensen att det blir mindre attraktivt för ekonomiska aktörer 
 från de andra EES-staterna att etablera sig i Norge. Detta är enligt vår uppfattning inte en 
 kontroversiell slutsats. 

 För att en sådan begränsning ska kunna stå i överensstämmelse med Norges åtaganden enligt 
 EES-avtalet krävs att løyvegarantikravet kan motiveras av ett allmänt intresse och att kravet på 
 løyvegaranti är lämpligt och nödvändigt för att säkerställa detta allmänna intresse. Bevisbördan 
 ligger på den norska regeringen. 

 För Bolt är det mycket oklart hur kravet på løyvegaranti kan motiveras av ett allmänt intresse. 

 Bolt ställer sig tvivlande till hur ett krav på løyvegaranti säkerställer att tillståndshavare har 
 ekonomi för att uppfylla sina åtaganden, och varför detta isåfall inte kan åstadkommas med mindre 
 ingripande insatser, till exempelvis den bättre kontroll som kommer följa av den förbättrade 
 uppgiftsinlämningen genom de nya DAC7 reglerna. 

 Då flertalet taxiförare arbetar i egen regi och därmed inte har ett ansvar för andras lön, skatter och 
 avgifter har kravet på en løyvegaranti ingen effekt för dessa annat än en onödig pålaga. 

 Vidare ställer sig Bolt frågande till varför ett generellt krav på løyvegaranti behövs när det endast är 
 ett fåtal tillståndshavare som tillhandahåller upphandlade tjänster för transport av särskilt utsatta 
 grupper, som skolelever och patienter. Dessutom kan krav på løyvegaranti istället bättre ställas i 
 dessa upphandlingar. 
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 Lösryckta påståenden om överkapacitet av taxibilar kan inte anses vara ett 
 allmänt intresse. En bankgaranti kan inte heller motiveras av skattemässiga, miljömässiga eller 
 andra överväganden. 

 Sammanfattningsvis förstår därför inte Bolt riktigt varför kravet på løyvegaranti behövs, hur det kan 
 motiveras av ett allmänt intresse, och framförallt, för de grupper där det skulle kunna finnas skäl, 
 varför det inte för dessa grupper går att föranstalta om mindre ingripande insatser som inte då 
 behöver utgöra generella etableringshinder. 

 Det bör nämnas att kommissionens tillkännagivande om väl fungerande och hållbara lokala 
 passagerartransport på begäran (taxi och PHV) 2022/C 62/01 nämner inte løyvegaranti som ett 
 normalt krav i taxiverksamheter. 

 Med vänliga hälsningar, 

 David Mothander 
 Bolt, Director Public Policy in the Nordics / Baltics 
 +46 763 402 428,  david.mothander@bolt.eu 
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